
OR.0002.3.8.2024

Protokół Nr LXVI/ 2024
z LXVI sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim,

która odbyła się w dniu 27 marca 2024 r.
w godzinach od 10:00 do 14:40.

Sesja Rady Miejskiej odbyła się w sali im. L. Prądzyńskiego w Urzędzie Miejskim w
Sępólnie Krajeńskim ul. Tadeusza Kościuszki 1l.
Sesja nagrywana przy u$ciu systemu elektronicznego.

Ad. 1. Otwarcie sesji

Otwarcia LXVI sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim dokonał Pan Franciszek
Lesinski Przewodniczący Rady Miejskiej.
Poinformowal, że sesja będzie utrwalana za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i
dźwięk. Nagrania z sesji są udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej, na
stronie internetowej grniny oraz w inny sposób zwyczajowo przyjęty. Administratorem
danych osobowych jest Burmistrz Sępólna Krajeńskiego. Pełną klauzulę informacyjną
dotyczącą nagrywania i transmisji sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim moźna
znależć na stronie internetowej Gminy Sępólno Krajeńskie w zakładce Rada Miejska
oraz na stronie Biuletynu Informacji Publicznej Gminy Sępólno Krajeńskie za?kładka-
Rada Miejska - transmisja z sesji Rady Miejskiej oraz na drzwiach wejściowych na
posiedzenie sesji.

Następnie Przewodniczący RM przywitał :
- radnych Rady Miejskiej,
- Pana Marka Charta Przewodniczącego Rady Powiatu,
- Pana Waldemara Stupałkowskiego Burmistrza Sępólna Krajeńskiego,
- Pana Marka Zieńko Zastępcę Burmistrza Sępólna Krajeńskiego,
- Panią Annę Buchwald Skarbnika Gminy,
- Pana Dariusza Wojtanię Sekretarza Gminy,
- dyrektorów jednostek organizacyjnych,
- kierowników Referatów Urzędu Miejskiego,
- Panie i Panów sołtysów i przewodniczących zarządów osiedli,
- media oraz wszystkich pozostalych obecnych na dzisiejszej sesji, a ta?kże tych
oglądających w mediach, szczególnie mieszkańców Gminy Sępólno Krajeńskie.

Lista obecności Sołtysów i Przewodniczących Zarządóvv Osiedli z Gminy Sępólno
Krajeńskie stanowi załącznik nr 1 do protokołu.

Lista obecności pracowników Urzędu Miejskiego, zaproszonych gości, pracowników
jednostek organizacyjnych oraz pozostałych osób uczestniczących w sesji RM stanowi
załącznik nr 2 do protokołu.

a) st'wierdzenie quorum,

Przewodniczący RM stwierdził, że na 15 radnych obecnych jest 15 co stanowi
quorum, przy którym Rada Miejska w Sępólnie Krajeńskim moźe obradować
i podejmować prawomocne uchwały.

Lista radnych RM biorących udział w sesji stanowi załącznik nr 3 do protokołu.
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b) przedstawienie porządku obrad,

Przewodniczący RM poinformowal, że porządek obrad radni otrzymali wraz
z zawiadomieniem o sesji.

Następnie zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zło$ć wniosek o zmianę porządlm
obrad.

Wobec tego, że nikt nie zło,?ł wniosku o zmianę porządlcu obrad, Przewodniczący RM
odczytał porządek obrad.

Porządek obrad:

1. Otwarcie sesji

a) stwierdzenie quorum,
b) przedstawienie porządku obrad.

2. Przyjęcie protokołu z LXV sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

3. Sprawozdanie Burmistrza Sępólna Krajeńskiego z dzialalności w okresie
między sesjami, w tym z wykonania uchwał Rady Miej skiej.

4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej z działalności w okresie między
sesjarni.

5. Składanie interpelacji i zapytań przez radnych.

6. Wolne wnioski i informacje.

7. Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej za 2023 rok, w tyrn:

a) Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdzialania Przemocy w
Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie za rok 2023;

b) Sprawozdanie z realizacji Gminnego Prograrnu Profilaktyki i Rozwiązywania
Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii za rok 2023;

c) Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie
Sępólno Krajeńskie.

8. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy
Sępólno Krajeńskie,

b) zmieniająca uchwa?łę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sępólno
Krajeńskie na 2024 rok,

c) określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego w
przedszkolach i oddzialach przedszkolnych w szkołach podstawowych
prowadzonych przez Gminę Sępólno Krajeńskie,

d) ustalenia zasad udzielania, trybu postępowania i sposobu rozliczania dotacji
celowych dla spółek wodnych,
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e) przyjęcia Prograrnu opieki nad zwierzętami bezdomnyrni oraz zapobiegania
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Sępólno Krajeńskie na rok 2024,

f) sprzeda$ nieruchomości gruntowej położonej przy ul. Sadowej w Sępólnie
Krajeńskim,

g) wyraźenia zgody na sprzeda?ż lokalu mieszkalnego położonego przy ul. Plac
Wolności5 / 7 w Sępólnie Krajeńskim,

h) wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego położonego w miejscowości
Jazdrowo,

i) zamiany nieruchomości będącej własnością Gminy Sępólno Krajeńskie na
nieruchomość stanowiącą własność prywatną, położoną w miejscowości
Wałdówko,

j) zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych,

k) określenia wykazu kąpielisk na terenie grniny Sępólno Krajeńskie oraz
określenia sezonu kąpielowego w rolm 2024,

l) przeprowadzenia procedury odwołania Sołtysa Sołectwa Zalesie,

ł) pozostawienia bez rozpoznania skargi,

m) pozostawienia bez rozpoznania anonimowej skargi,

n) pozostawienia bez rozpoznania anonimowej skargi.

9. Podjęcie apelu w sprawie podjęcia działań ze strony Państwa Polskiego
mających na celu wsparcie rolników w związku z masowym napływem zboża i
produktów rolno-spo?czych z Ukrainy oraz rygorem Zielonego Ładu.

10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania oraz informacje Przewodniczącego
Rady o udzielonych odpowiedziach w formie pisemnej na interpelacje i
zapytania zgłoszone na poprzedniej sesji.

11. Odpowiedzi na wolne wnioski.

12. Podsumowanie VIII Kadencji Sarnorządu Terytorialnego Gminy Sępólno
Krajeńskie 2018-2024:

a) wystąpienie Przewodniczącego Rady Miejskiej,
b) wystąpienie Burmistrza Sępólna Krajeńskiego.

13. Zakończenie sesji.

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdzii że Rada Miej ska będzie obradowała według
przedstawionego porządku obrad.

Ad.2. Przyjęcie protokołu z LXV sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.
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Przewodniczący RM poinformowal, źe protokół wyłożony był do wglądu w biurze Rady
Miejskiej oraz przesłany radnym za pomocą poczty elektronicznej. Następnie zapytał
radnych o pytania do protokołu.

Pytań do protokołu nie było, w związlm z powyższyrn Przewodniczący RM zarządził
głosowanie oraz poprosił, aby wyniki głosowania odnotować w protokole sesji.

Protokół z LXV sesji Rady Miejskiej zostal przyjęty następującyrni głosami:

za- 15 radnych, przeciw- O radnych, wstrzyrnało się- O radnych
W chwili głosowania obecnych było 15 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 4 do protokołu.

Przewodniczący RM zamknąl ten punkt i przeszedł do kolejnego.

Ad. 3. Sprawozdanie Burmistrza 8ępólna Krajeńskiego z działalności w okresie
między sesjami, w tym z wykonania uchwał Rady Miejskiej.

Przewodniczący RM poinformowal, że sprawozdanie zostało przesłane za pomocą
poczty elektronicznej.

Burmistrz Sępólna Krajeńskiego przedstawił sprawozdanie z dzialalności między
sesjarni RM tj. od dnia 28 lutego 2024 rolm do dnia 27 marca 2024 roku.

Ponadto Burmistrz Sępólna Krajeńskiego poinformował, że na zaproszenie Starosty
w Gminie Sępólno gości Pan Wojewoda, dlatego koło godziny 12,00 będzie musial
opuścić posiedzenie sesji RM, na dalszą jej część powróci. Wyjaśnił, że Pan Wojewoda
będzie wizytowal obiekty powiatowe, ale także Centrum Małego Dziecka i Rodziny,
dlatego będą chcieli wspólnie poruszyć pewne sprawy związane z problemami w
Sępólnie.

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 5 do protokołu.

Przewodniczący RM zapytał, czy są pytania do sprawozdania.

Głos zabra?ła radna RM Mariola Turek, która prosiła o rozwinięcie tematu dotyczącego
spotkania w Barcinie, które odbyło się w dniu 18 marca, gdzie odbył się Konwent
Burmistrzów Województwa Kujawsko-Pomorskiego w sprawie poparcia stanowiska
Sejmiku.

Następnie radna RM Mariola Turek prosiła o rozwinięcie tematu dot. spotkania
Komitetu Monitorującego z dnia 19 marca, które odbyło się w trybie on-line w sprawie
funduszy europejskich.

Głos zabrała Wiceprzewodnicząca RM Anna Miczko-Gierakowska, która prosiła o
szersze informacje na temat spotkania on-line, które odbyło się 29 lutego w sprawie
Zgromadzenia Wspólników SIM-u.

Burmistrz Sępólna Krajeńskiego wskazal, że umkn(ła mu jeszcze jedna informacja,
bo w dniu 18 marca, kiedy był na Konwencie Burmistrzów odbyła się wizyta naszych
rolników w sprawie problemów, które są związane z Zielonyrn Ładem i z
nieograniczonym napływem produktów rolnych. Rolników przyjąl Zastępca
Burmistrza. Burmistrz wskazał, źe sprawa ta jest szeroko znana, poniew.i w calej
Polsce rolnicy protestują. Na Konwencie Burmistrzów w Barcinie m.in. poparto
protest, przygotowując stanowisko Konwentu. Ze stanowiskiem tym można się
zapoznać na stronie internetowej link jest ze strony gminnej. Dodał, że stanowisko to
jest popierające sprawy związane z nakazem ugorowania i ograniczeniem napływu
produktów rolnych z Ukrainy, gdzie rolnicy apelują o wprowadzenie ceł i
spowodowanie ograniczenia tego przepływu. Podkreślił, że było to stanowisko
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Konwentu, a ta?kże popierające wcześniejsze stanowisko Urzędu Marszałkowskiego, bo
podobne stanowisko podjąl Sejmik naszego województwa, w któryrn też uczestniczyli
reprezentanci Konwentu Burmistrzów, Wójtów, Starostów i inni przedstawiciele
związani z działalnością rolniczą. Poinformował, że stariowisko takie podjąl Sejmik,
Konwent i zostało ono wysłane do odpowiednich organów państwowych. Również
nasza gmina dzisiaj będzie podejmowała apel, który trafi też do poszczególnych
adresatów, od których zale0 to co się vvydarzy, jeźeli chodzi o problemy zwia7,ane z
rolnictwem. Burmistrz Sępólna Krajeńskiego wyjaśnił, że Pan Wojewoda powołal
specjalny zespół doradczy ds. rolnictwa, w którego sldad wchodzą reprezentanci
rolników i instytucji związanych z dzialalnością rolniczą, ale też i reprezentanci
samorządów, gdzie też jako Konwent Burmistrzów są reprezentowani, poniewa?ż
miasta burmistrzowskie są w dużej części talie miastarni miejsko-wiejskimi. Z
problemów, które zostały poruszane na zespole, okazalo się że tych problemów jest
dużo więcej niż te dwa, o których była mowa na początku, gdzie temat rozszerzył się
nawet do nadpopulacji wilka, co jest pośrednio związane z działalnością rolniczą. Tak
więc stanowisko popierające protesty rolnicze prawdopodobnie będzie obejmowało
szerszą gamę problemów, które dotykają naszych rolników. Podsumował, że
stanowisko zostało przyjęte jednogłośnie i rozesłane do odpowiednich organów.

Następnie Burmistrz Sępólna Krajeńskiego odniósł się do pytania radnej RM Marioli
Turek o spotkanie Komitetu Monitorującego, które odbyło się w trybie on-line w
sprawie funduszy europejskich. Przypomniał, że Gmina Sępólno Krajeńskie,
Burmistrz Sępólna Kraj eńskiego j est reprezentowany w tym Komitecie Monitoruj ącyrn
jako reprezentant Konwentu Burmistrzów, gdzie jest ograniczona liczba osób, które
reprezentują rózne środowiska, instytucje i organizacje. Sępólno Krajeńskie z
ramienia Konwentu Burmistrzów jest tam reprezentowane i to było normalne, robocze
posiedzenie. Komitet Monitorujący przygotowuje zasady, kryteria, warunki na,
których będzie się aplikować do nowej perspektywy, szczególnie ze środków
Krajowego Programu Odbudowy. Podejmowano szereg uchwal w różnych obszarach,
z których będzie można korzystać. Wskazal, że jako Burmistrz zapisany jest do
komisji infrastrukturalnej, która zajmuje się wydatkami, konkursami i środkarni
finansowymi na zadania infrastrukturalne. Natomiast jako cialo ogólne opiniują i
podejmują uchwały dotyczące warunków i kryteriów w calej garnie środków
finansowych, które będą przeznaczone na politykę społeczną, infrastrukturę itd.
Dodał, że jest to ciało, które ma monitorować zarówno przygotowanie, wydatkowanie
oraz rozliczenie środków na obszarze całego województwa.

dalszej kolejności Burmistrz Sępólna Krajeńskiego udzielił wyjaśnień dot.
spotkania on-line, które odbyło się 29 lutego 2024r. w sprawie Zgromadzenia
Wspólników SIM-u. Wskazał, że spotkanie to było poświęcone podjęciu stosowanych
uchwał, mających na celu wprowadzenie dodatkowych udziałów do Spółki. Są juź
gminy, które przekazują nieruchomości, które są wycenione, na których będzie
budowa budynków komunalnych. Nieruchomości muszą zostać wniesione do Spółki,
aby móc zaciągnąć kredyty z Banlm Gospodarstwa Krajowego i realizować budynki
czynszowe na wynajem. Wyjaśnił, że Gmina Sępólno Krajeńskie jest na etapie
projektu na dzialce w Piasecznie, na której będzie wybudowany budynek
wielorodzinny, czynszowy. W okresie sprawozdawczyrn grnina otrzymała do
konsultacji rysunki, jak będzie to wyglądało i po akceptacji projektant będzie mógł
zarnknąć projekt i zło0ć wniosek o pozwolenie na budowę. Przed gminą będzie
decyzja co z działką, na której ten budynek będzie budowany, poniewaź na dzień
dzisiejszy Gmina Sępólno Krajeńskie jeszcze tej działki nie przekazała. Dodal, że
gmina chce to przeprowadzić bardzo ostrożnie z różnych względów, gdzie już
wcześniej informowano, że tak długo jak to będzie można, gmina będzie chciała, aby
prace trwały na zasadzie zgody, aby własnościowo jak najdłużej była w zasobach
gminy. Przekazanie nieruchomości do Spółki, którą jest Społeczna Inicjatywa

w
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Mieszkaniowa wiąże się z tyrn, że to Spółka będzie właścicielem tego majątku. Będzie
to wszystko wycenione ale będzie to Spółka, na którą gmina będzie miała wpływ
wielkości posiadanych udziałów, czyli nie większościowyrn partnerem.

Głos zabrał Sołtys Sołectwa Zalesie, który zapytał jak to moźliwe, że rolnicy
przyczynili się do zwiększenie populacji wilka, w jaki sposób?

Burmistrz Sępólna Krajeńskiego stwierdzil że nie mówił, że to rolnicy przyczynili się
do zwiększenia populacji wilka, tylko że m.in. rozmawiano teź o zwiększonej populacji
wilka, który teź pośrednio ma wpływ na dzia?łalność rolniczą, bo sarni rolnicy o tyrn
mówili, że wilków jest już za dużo i zagrażają nie tylko mieszkańcom, ale też powodują
pewne straty w gospodarstwach.

Przewodniczący RM przywitał przybyłego na sesję RM Starostę Sępoleńskiego Pana
Jarosława Tadycha.

Nikt więcej nie zabral głosu, dlatego Przewodniczący RM zamknął ten punkt i
przeszedł do kolejnego punktu według porządku obrad.

Ad. 4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej z działalności w okresie
między sesjami.

Pan Franciszek Lesinski Przewodniczący Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim
wyjaśnił, że informacja z dzialalności w okresie między sesjarni została przesłana
radnym za pomocą poczty elektronicznej. Następnie odczytał w/wym. informację oraz
informację o ilości posiedzeń komisji RM.

Informacja stanowi załącznik nr 6 do protokołu.

Przewodniczący RM zapytał, czy są pytania do informacji.

Pytań nie było, wobec tego Przewodniczący RM zamknął punkt i przeszedł do
kolejnego punktu.

Ad. 5. Składanie interpelacji i zapytań przez radnych.

Przewodniczący RM poinformował, że między sesjarni nie zostala złożona żadna
interpelacja ani zapytanie. Następnie zapytał, czy ktoś z radnych chcialby zło$ć
interpelację lub zapytanie to prosi o jej odczytanie i złożenie na jego ręce.

Głos zabrał radny RM Tobiasz Świniarski, który zło,?ł interpelację dotyczącą podjęcia
stosownych dzialań w zakresie za?rnontowania na terenie naszej Gminy Sępólno
Krajeńskie stacji meteorologicznej.

Treasć interpelacji stanowi załącznik nr 7 do protokołu.

Głos zabrał radny RM Antoni Dolny, który stwierdził, że popiera i przyłącza się do
wniosku Pana radnego Tobiasza Świniarskiego, ponieważ jest to szeroko poruszane
na zebraniach wiejskich.

Nikt więcej nie zabrał głosu, więc Przewodniczący RM zamknął ten punkt i przeszedł
do kolejnego.

Ad. 6. Wolne wnioski i informacje

Przewodniczący RM otworzył ten punkt porządku obrad.

Głos zabrał radny RM Zdzisław Szwarc, który wskazał, że 13 marca w Urzędzie Gminy
rolnicy zło$li wnioski o umorzenie pierwszej raty podatku rolnego, w związku z
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trudną sytuacją w rolnictwie. Nadmienił, że rolnicy pytają, czy została podjęta decyzja
w sprawie umorzenia tej raty?

Caos zabrala wiceprzewodnicząca RM Anna Miczko-Gierakowska, która
poinforrnowała, że radni otrzyrnali odpowiedż dotyczącą miejsc parkingowych dla
niepełnosprawnych przy Przychodni ,,Doktór?. W związku z tym zapytala, kiedy
zostanie to zrealizowane, ponieważ mieszkańcy, a w szczególności pacjenci na to
czekają i myślą, że będzie to wnet wykonane.

Głos zabrał radny RM Artur Juhnke, kt?óry wskazał, źe w związku z planowaną
rewitalizacją Placu Przyja?żni i przebudową miasteczka rowerowego po raz kolejny
apeluje o budowę chodnika i ścieźki rowerowej wzdłuź gazowni, od ronda do Placu
Przyjaźni. Dodał, że przebudowa Placu Przyjaźni daje ?cu temu doskonałą okazję, aby
zrobić to jed?ną inwestycją. Radny RM Juhnke dla przypomnienia wskazal, że
zlokalizowanych na Placu Przyjaźni i w najbliższ3mn otoczeniu jest wiele miejsc
użyteczności publicznej: złobek, skatepark, rynek, placówki gastronomiczne,
usługowe, ha?ndlowe oraz planowana jest tam budowa kolejnych instytucji
przeznaczonych m.in. dla osób starszych, niepełnosprawnych. Stwierdził, źe zejście
w kierunku miasta na Plac Przyjaźni jest jak najbardziej pożądane w tyrn miejscu.

Głos zabral radny RM Antoni Dolny, który poinformował, że w dniu 12.03.2024 roku
zosta?ł z4ożony wniosek o pilną naprawą drogi w miejscowości Włościbórek. W związku
z tym zapytał, kiedy zostanie to zrealizowane.

Następnie radny RM Antoni Dolny odczytał i zło,7ł wniosek w sprawie odwodnienia
czworaków i drogi grninnej w miejscowości Skarpa. Po odczytaniu wniosku radny RM
Dolny dodal, ze należy jak najszybciej to sprawdzić, bo nie może być tak, że
społeczeństwo przy większych opadach jest zalewane. Poprosił, aby ktoś przyjechał i
to sprawdził, w piwnicach jest bardzo dużo wody i jest to dewastacja budynków, tak
dalej nie może być.

Treść wniosku stanowa załącznik nr 8 do protokołu.

GłOS zabrała radna RM Barbara Szlezer, która ponowiła prośbę osób korzystających
z ławeczek, aby przy mini tężniach dokonać wycięcia trzciny w tej okolicy, żeby
odsłonić walory jeziora.

Następnie radna RM Barbara Szlezer przypomniala, że prosiła kiedyś w imieniu
mieszka?ńców ulicy Jeziornej o wycięcie brzóz na skarpie. W związku z tyrn zapytała,
czy zostały one wycięte, ponieważ dawno w tej okolicy nie przebywała.

GłOS zabrał radny RM Leszek Kąkol, który stwierdził, że wiosnę już mamy, ale na
Placu Wolności trawniki są zniszczone. Doda?ł, że już w ubiegłyrn roku wnioskowal
aby to naprawić, ale do dnia dzisiejszego nic nie zosta?ło naprawione. Wyjaśnił, że
trawnik po byłyrn dentyście i ściany, które zostały odsłonięte po budynku, w któryrn
był sklep odziezowy wygląda strasznie. Dodał, że ten nasz Plac Wolności to jest
najgorszy plac w powiecie.

Głos zabrał radny RM Zdzisław Orzeca, który wskazał, że przychyla się do wniosku
radnego Artura Juhnke, ale chciałby aby zrobiono jeszcze zejscie przy Agencji PKO
S.A. Jest tarn stare, niedobre zejście i nalezałoby je zrobic z czerwonej cegły tak ja?k
jest zrobiona reszta. Dodal, że robiąc tamtą część można zrobić i zejście bezpośrednio
na targowisko.
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Głos zabra?ł Sołtys Sołectwa Zalesie Pa?n Stanisław Stróżyński, który swoje pytanie
skierował do Pana Przewodniczącego lub do Pana Burmistrza, gdzie wyjaśnii że
ot?rz5rmal telefon od mieszkanki Zalesia, tzn. od siostry Pani Dyrektor OPS, która
zadzwoniła i przekazała, że nie ma podejmować żadnych decyzji do momenta wyboru
sołtysa. Zapytał jak to wygląda, czy może coś robić, czy też nie?

Pan Dariusz Wojtania Sekretarz Gminy wyjaśnił, że Pan Sołtys cały czas pełni funkcję
sołtysa i wszystkie czynności i kompetencje, które są zarezerwowane dla sołtysa
nadal posiada.

Pan Sołtys wyjaśnił, źe głównym problemem tego ca?łego zajścia, było to, że
dziewczyna przychodzi i korzysta ze świetlicy. Dodał, że gdyby była świetlicowa nie
byłoby problemu i byłoby dofinansowanie do świetlicowych. Zapytał dlaczego nie ma
świetlicowych? Wskazal, że dofinansowanie do centrum sportowego jest, a dlaczego
nie ma żadnego dofinansowania do świetlicowej. Doda'ł, że świetlicowa musi być
osobą bezrobotną, żeby pozyskać jakieś pieniądze, a za te pieniądze nikt nie chce być
świetlicową. Poinformował, źe dziewczyna, która tarn przychodzi to ewentualnie
zdążyła posprzątać świetlicę, a Pana kandydatka na radną M K. to nawet
nie zdążyła się ubrać, bo w piżarnie poleciala ją wyrzucić ze świetlicy, bo tam nagrywa
sobie Tik Toki. Następnie wskazał, że przywiozła paczkę dla starszej Pani z Ca?ritasu,
ale przed odda?niem tej paczki, najpierw ją otworzyła i zrobiła zdjęcia tego co jest w
środlm. Dodał, że trzy razy się zapytal tej starszej Pani, czy to naprawdę zrobiła, bo
jest to niemozliwe. Następnie stwierdził, że jeżeli ma być taka Rada, tacy Radni to
lepiej, żeby jej nie było.

Następnie Przewodniczący RM poinformowa?ł, że Rada Miejska w Sępólnie Krajeńskim
otrzyrn:'a Dyplom Honorowy Fundatora Sztandaru 3 Szczepu Więcborskich Dru?
Harcerskich ,,Aurea Tria" w ramach podziękowań za finansowy wldad w dziedzictwo
materialne, w postaci Sztandaru Szczepu Harcerskiego działającego na terenie
Powiatu Sępoleńskiego oraz publikację pt. ,,Harcerstwo to skauting plus
niepodległość" oraz ,,Pałuki perełka regionu".

Ponadto przypomnia?ł, że zgodnie z ustawą o sarnorządzie grninnyrn radny jest
zobowiązany zko0c kolejne oświadczenie majątkowe wraz z kopią zeznania o
wysokości osiągniętego dochodu w rolai podatkowyrn (PIT) za rok poprzedni i jego
korektą w dwóch egzemplarzach do 30 kwietnia 2024 r. wg stanu na dzień 31
grudnia 2023 roku.

Nikt więcej nie zabra?ł głosu, więc Przewodniczący RM zamknął ten punkt porządlm
obrad i przeszedł do kolejnego.

Ad. 7. Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej

za 2023 rok, w tym:

a) Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania
Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie za rok 2023;

b} Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii za

rok 2023;

c) Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Wspierania Rodziny w
Gminie Sępólno Krajeńskie.

Strona 8 z 28



Przewodniczący RM poinformowal, że informację
otrzyrnali wraz z zawiadomieniem o sesji.

W powyższym zakresie radni

Pani Izabela Fróhlke Dyrektor Ośrodka Pomocy Spółecznej w Sępólnie Krajeńskim
zaprosiła do obejrzenia prezentacji multimedialnej dotyczącej działalności Ośrodka
Pomocy Społecznej. Wskazała, że prezentacja jest zalążkiem, ponieważ nie da się
przedstawić wszystkiego co robią zarówno w formie pisemnej jak i w formie medialnej.
Dodała, że radni otrzymali formę pisemną, która przedstawia typowo statystyczne
rzeczy, które są w realizacji Ośrodka Pomocy Społecznej, ale talie są wymienione
dzialania, które OPS jako jednostka samorządu terytorialnego wykonuje, gdzie w
większości są to zadania zlecone gminie i są to zadania o charakterze obowiązkowym.

Prezentacja z dzialalności Ośrodka Pomocy Społecznej stanowi załącznik nr 9 do
protokołu.

Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej stanowi załącznik nr 10 do
protokołu.

Następnie Pani Dyrektor przedstawiła najważniejsze rzeczy, z którymi borykają się na
co dzień. Wskazała, że OPS jest jednostką, która nigdy nie będzie przynosiła profitów
i pieniędzy gminie, lecz będzie jednostką, która będzie działała i pracowala na rzecz
mieszkańców Miasta i Gminy Sępólno Krajeńskie. Podkreśliła, że bardzo istotne i
ważne są inwestycje, które są bardzo widoczne, na które można usiąść, któryrni
moia się przejść, ale w naszej gminie jest bardzo dużo mieszkańców starszych,
sarnotnych w wieku poprodukcyjnym, którzy będą potrzebowały wsparcia i pomocy,
nie tylko najbliższych członków rodziny, ale przede wszystkim wsparcia gminy.
Pani Dyrektor OPS podziękowala za to, że dostrzega się te problemy, bo mieszkańców
Miasta i Gminy Sępólno w wielm poprodukcyjnyrn jest więcej niż dzieci w szkołach,
żłobkach i przedszkolacb. Bardzo istotnym problemem jest to, że nie widać osób
bezdomnych, chodzących po Sępólnie, nie widać osób z zaburzeniami psychicznymi,
biegających po Placu Wolności, bo niestety tak się zdarza, bo wśród nas są
mieszkańcy z ogromnymi problemami. Dodała, ze pracy pracowników Ośrodka
Pomocy Społecznej nie da się ocenić, nie da się dotła'iąć i nie da się skonkretyzować
w określonych sytuacjach, ponieważ pracują bezpośrednio na zasobach ludzkich, z
osobami, których dotyczą problemy. Bardzo trudne sytuacje dotyczą
niepełnosprawności. Są osoby starsze, które zajmują się swoimi dziećmi
niepełnosprawnymi, są osoby uzależnione od alkoholu, od narkotyków, a w ostatnim
czasie OPS boryka się z problemarni rodziców, którzy mają ogromny problem, jeżeli
chodzi o proces wychowawczy, gdzie dzieci próbują np. popełnić sarnobójstwo. Z
takimi problemarni rodzice sobie nie radzą, a OPS jest tą instytucją, która powinna
wspierać i pomagać właśnie tyrn rodzicom.
W dalszej kolejności Dyrektor OPS odniosła się do demografii w naszej gminie, gdzie
nale$ parniętać, że miasto i gmina to nie tylko dzieci i młodzież oraz młodzi ludzie,
ale t?e są to osoby w starszym wieku. Wskazała, ze nie ma drugiej takiej grniny w
województwie, która świadczy usługi opiekuńcze na tak wysoką skalę. 133 rodziny
objęte są usługarni opiekuńczyrni w miejscu zamieszkania, przeszło 50 osób objętych
jest wsparciem asystenta rodziny tylko dzięki pozyskan3mn środkom finansowym z
Urzędu Wojewódzkiego. Dodała, źe jest również opieka wytchnieniowa. OPS stara się
również o środki z tytułu opieki 75+. Nale$ zobaczyć jaki jest to zakres trudności i
problemów, nie tylko w mieście Sępólno, ale w cale5 gminie. Podopieczni są nie tylko
w Wilkowie ale i w Iłowie i wszędzie pracownicy muszą dojechać i świadczyć usługi,
aby zadbać o mieszkańców. Pani Dyrektor stwierdziła, że statystki i liczba wydanych
decyzji to jedno, natomiast od kilku lat moźna zauwa?$ć, że pomoc społeczna się
zmienia i zmienia się w kierunku ogromnych potrzeb naszych mieszkańców. Od
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dłuższego czasu OPS przygotowywał się do zmian związanych z ustawą o
powstawaniu Centrów Usług Społecznych i co najmniej od 3 lat rozmawiano na
komisjach o przekształceniu Ośrodka Pomocy Społecznej w Centrum Usług
Społecznych. Dodała, że przeksztalcenie OPS pozwoli na zwiększenie usług, aby
wyjść do środowiska lokalnego, wyjść do mieszka?ńców i pokazać, że gmina to nie
tylko chodniki, drogi, odwodnienia, czy sale gimnastyczne, ale że grnina, radni i Pan
Burmistrz to takie osoby, które dostrzegają problemy wszystkich mieszkańców, nie
tylko tej określonej grupy społecznej, która jest utożsarniana z dawną, starą i bardzo
niepopularną nazwą ,,opieka społeczna". Wyjaśniła, że Centrum Usług Społecznych
ma być skierowany do wszystkich mieszkańców, bez względu na ich status, sytuację
finansową, wyksztalcenie, czy sytuację rodzinną. Dodała, że chcą wyjść z inicjatywą
pomocy i wsparcia wszystkim mieszkajicom naszej grniny. Pani Dyrektor wskaza?ła,
że gmina to ta?k;że prace społecznie-u$eczne, to talie dodatki mieszkaniowe i są to
wszystko środki grninne.
Następnie stwierdziła, że jednym z problemów, który jest i który nigdy nie będzie
problemem do rozwiązania to temat domów pomocy społecznej. 28 mieszkańców
Gminy Sępólno przebywa w domach pomocy społecznej i jest to kwota 1300 000,00
zł w roku ubiegłyrn. Te pieniądze to środki własne grniny, które gmina również musi
posiadać na opłacenie pobytu swoich mieszkańców w domach pomocy społecznej.
Koszty pobytu mieszkańca w domu pomocy społecznej z roku na rok wzrastają, gdzie
jest to średnio 700-800 zł co roku na jednyrn mieszkańcu. W tej chwali koszt pobytu
to kwota 6 500,00 zł do 9 000,00 zł za jedną osobę. Kolejnym wydatkiem grniny, który
nie jest bardzo często brany pod uwagę jako wydatek własny grniny, to przebywanie
dzieci w placówkach opiekuńczo-wychowawczych, bądź w rodzinach zastępczych.
Jest to kolejny milion złotych, który grnina musi przeznaczyć na pokrycie kosztów
pobytu tych dzieci. Są to niesarnowite środki finansowe, które gmina musi
przeznaczyć na realizację określonych zapisów ustawowych o charakterze
obowiązkowym, a na wiele rzeczy OPS nie ma wypływu, bo są na to postanowienia
sądu, a są to koszty, które z rolm na rok wzrastają np. piecza zastępcza w tyrn rolm
przekroczy około 1.300.000 zł, a domy pomocy społecznej około 1.600.000 zł.

Następnie Pani Dyrektor wyjaśniła, że najistotniejsze potrzeby Ośrodka Pomocy
Społecznej dzięki Panu Burmistrzowi i dzięki radnyrn są zaspokajane na bieźąco,
gdzie chodzi o dokształcanie pracowników, o super wizje pracowników, o motywację
pracowników do zmiany, wyjścia naprzeciw potrzebom mieszkańców. Dodała, że
jedyną rzeczą, o którą będą jeszcze zabiegać w najbliższej przyszłości, poniewa,> w tej
chwili OPS jest w trakcie przystąpienia już do realizacji środków, które otrzymają na
utworzenie Centrum Usług Społecznych, gdzie jest to przeszło 7 milionów złotych.
Wyjaśniła, że jest to l00o/o dofinansowanie i nieskorzystanie z tych pieniędzy, byłoby
błędem i jest to 7 grnin w województwie. Dodala, że za chwilę ustawa o centrach usług
społecznych zmotywuje wszystkie ośrodki pomocy społecznej do przeksztalcenia lecz
tamte gminy będą musia?ły znaleźć własne środki finansowe na przekształcenie tej
instytucji.

Następnie wskazała, że za chwilę będzie budowane Centrum Opiekuńczo-Mieszkalne
dla osób niepełnosprawnych, starszych. Wyjaśniła, że 5 gmin w Województwie
Kujawsko-Pomorskim dostało dofinansowanie do budowy Centrum Opiekuńczo-
Mieszkalnego i to zasługa radnych obecnej kadencji. Kolejnyrn projektem, który zosta?ł
złożony w kwocie 1,5 miliona złotych w Urzędzie Marszalkowskim jest na działalność
IFGubu Integracji Społecznej. I są to też środki, które trafią do Gminy Sępólno
Krajeńskie. Następnie stwierdziła, że wspomniany asystent osobisty, czy opieka
wytchnieniowa to jest wszystko to, co Ośrodek Pomocy Społecznej robi ponad
zakresem obowiązkowym.
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Na zakończenie Pani Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej serdecznie podziękowała
za przyjęcie uchwa?ły dotyczącej Centrum Usług Społecznych oraz za lata wsparcia i
pomocy oraz tego wszystkiego co OPS robi na rzecz społeczności i naszych
mieszkańców. Nie ma w województwie grniny, która się tak opiekuje starszyrni ludźmi,
jak Gmina Sępólno, co potwierdzają statystyki, jak to wygląda na przestrzeni innych
gmin. Jest 26 opiekunek środowiskowych i to świadczy o t3mi, że starsze osoby na
terenie Miasta i Gminy Sępólno Krajeńskie są zabezpieczone na tyle, na ile jest to
możliwe. Dom Dziennego Pobytu jest to potrzeba, która prędzej, czy później będzie
zrealizowana, bo będą na to pieniądze z Unii Europejskiej i nale,0 pomyśleć o tej
grupie społecznej, która będzie miała swoje miejsce na stałe w Gminie Sępólno
Krajeńskie,

Ponadto Pani Dyrektor OPS podziękowała wszystkim jednostkom samorządu
terytorialnego, wszystkim dyrektorom, prezesom, paniom dyrektor, a t?e
pracownikom Urzędu za współpracę. Wskazała, że najcudowniejsze jest to, że narn
wszyscy zazdroszczą, że wszyscy razem współpracujemy, i w każd3mn zakresie
możemy na siebie liczyć, w każdej trudnej sytuacji.

Przewodniczący RM podziękował za przedstawione sprawozdanie i zaprosił do
dysku sj i.

Głos zabral radny RM Antoni Dolny, który bardzo podziękował Pani Dyrektor oraz
wszystkim pracownikom za opiekę. Zaprosił Panią Dyrektor do starszych ludzi, którzy
właśnie mieszkają w Skarpie w czworakach aby zobaczyć w jakich warunkach oni
tam mieszkają. Poprosił aby opieka się tyrn zainteresowała, bo może to coś pomoże i
może Sanepid coś pomoże.

Pani Fróhlke stwierdziła, że ani Sanepid nie pomoże, ani nikt inny, poniewa?ż $jemy
w wolnym demokratycznyrn kraju i każdy ma prawo oć tak jak chce. Stwierdziła, że
słusznie Pan radny zauwa0l że są przedstawiciele terenów miejskich, wiejskich i
zawsze OPS stara się współpracować z sołtysami i również za to im dziękuje. Dodała,
że sołtysi bardzo chętnie zgłaszają do OPS, jeśli są mieszkańcy, którzy wyrnagają
opieki i wsparcia. Poza tym w przypadku osób samotnych nale$ przyznać Panu
radnemu rację, ale nie wtedy gdy są to rodziny, kiedy osoby te mają dzieci i wnuków,
bo w polskim prawie jest coś takiego jak Kodeks Rodzinny i Opiekuńczy, który
obliguje rodzinę do opieki nad osobą zależną, a my jako mieszkańcy tej gminy, tego
kraju, zapominamy o tym. Natomiast jeźeli chodzi o osoby samotne, to OPS bardzo
chętnie pojedzie i to sprawdzi. Podziękowala za tą informację.

Głos zabrał radny RM Janusz Tomas, który stwierdził że widzi, iż od kilku lat opieka
społeczna stoi u nas na wysoki poziomie i dlatego ukłony, które już nie raz czynił oraz
czyni to po raz kolejny. Następnie zło$ł w kierunku Pani Dyrektor oraz całej załogi
serdeczne podziękowania. W imieniu całego Przymierza Społecznego dla Krajny zlo0l
serdeczne gratulacje i $CZ37ł, aby tak trzyrnać i nie obniżać lotów, aby w przyszłości
była podobna sytuacja.

Pani Dyrektor OPS stwierdziła, że jakim byłaby dyrektorem, gdyby nie Ci ludzie z
którymi pracuje. Dodała, że jest to grupa wspaniałych ludzi, która naprawdę oddaje
z siebie wszystko, która słu,$ środowisku lokalnemu. Wyjaśniła, źe radni nie wiedzą,
że zdarzają się sytuację, że o godzinie 23,00 trzeba jechać na interwencję lub odwieżć
podopiecznego do szpitala, i OPS to robi i nie chce obarczać tego typu problemarni
Pana Burmistrza ani radnych, bo OPS jest jednostką, która jest do tego stworzona.
W jednostce tej pracują ludzie, którzy traktują swoją pracę bardzo arnbitnie, gdzie
oprócz urzędniczych rzeczy np. prowadzenia calej dokumentacji, OPS prowadzi też
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bardzo duźo rzeczy bezpośrednio w środowisku danej rodziny, czy danej osoby. Jeżeli
OPS nie dociera do wszystkich to może tylko przeprosić ale $jemy w środowisku,
gdzie jest sąsiad obok sąsiada i zgodnie z ustawą, każda osoba jest zobligowania do
poinformowania właściwej instytucji, jeżeli u sąsiad.a dzieje się krzyvvda. W OPS jest
zatrudnionych 8 pracowników socjalnych, a gmina liczy 16 tys. mieszkańców i jeżeli
OPS gdzieś nie dociera, to liczy się każda informacja np. od sołtysów, radnych,
mieszkańców. Pani Dyrektor podziękowala Panu radnemu za te słowa, które są dla
niej cenne jako Dyrektora tej jednostki.

Przewodniczący RM stwierdzii że jest to budujące, że radni również zauważają ciężką
pracę pracowników OPS. Następnie w imieniu calej Rady Miejskiej podziękowal za
ciężką, mozolną ale potrzebną pracę, a Pani Dyrektor za organizowanie i dowodzenie
tak wspanialą dru$ną.

Dyrektor OPS podziękował raz jeszcze za możliwość prowadzenia tej jednostki, dzięki
radnych zrozumieniu, empatii i podejściu do drugiego człowieka. Podkreśliła, że dzieje
się to tylko wtedy gdy instytucja pomocy społecznej jest rozumiana, a niestety jest
wiele grnin, gdzie opieka społeczna traktowana jest jak ,,piąte koło u wozu" i na
szczęcie w naszej gminie od wielu lat tak nie jest i bardzo serdecznie za to dziękuje.

Głos zabrał radny RM Zdzisław Grzeca, który w umieniu Klubu Radnych Radni-
Mieszkańcom również podziękował Pani Dyrektor i pracownikom za dobrze
wykonywaną pracę.

Pani Dyrektor podziękowała po raz kolejny.

Przewodniczący RM zarnknął ten punkt porządku obrad i ogłosił 10 minutową
przerwę w obradach dzisiejszej sesji RM.

Po zakończeniu przerwy Przewodniczący RM wznowił obrad LXVI sesji i przeszedł do
kolejnego punktu porządku obrad.

Ad. 8. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej
Gminy Sępólno Krajeńskie

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwały radni otrzyrnali
zawiadomieniem o sesji.

WTaZ Z

Pani Anna Buchwald Skarbnik Gminy poinformowała, że zmia?na Wieloletniej
Prognozy Finansowej związana jest z aktualizacją wartości zadaji, które są ujęte w
zalączniku przedsięwzięć do wartości po przetargu oraz wprowadzeniem nowych
zadań, takich jak:
- opracowanie planu ogólnego,
- projekt Cyberbezpieczny Sarnorząd,
- projekt ,,Rozświetlarny Polskę?
- projekt Centrum Usług Społecznych w Gminie Sępólno Krajeńskie.
Szczegółowy zakres czasowy tych zadań równiez został ujęty w załączniku nr 2.
Aktualizuje się również dochody i wydatki do wysokości określonych w uchwale
budżetowej oraz w kwestii finansowania deficytu zmieniarny źródło jego finansowania
przeznaczając wynik finansowy za 2023 rok na jego finansowanie, zarniast kredytu,
jak to miało miejsce na poziomie projektu budżetu.
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Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Budżetu.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zamknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwaly i poprosił aby wyniki głosowa?nia
odnotować w protokole sesji.

Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy
Sępólno Krajeńskie zostala przy3ęta następującymi głosami:

15 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 15 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 11 do protokołu.

za -

Uchwała Nr LXVI/590/2024 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 27
marca 2024 r. zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej
Gminy Sępólno Kraienskłe stanowi załącznik nr 12 do protokol.

b) zmieniająca uchwałę w sprawie ucbwalenia budżetu Gminy Sępólno
Krajeńskie na 2024 rok

Przewodniczący RM poinformowal, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pani Anna Buchwald Skarbnik Gminy poinformowała, źe zmiana budżetu związana
jest z jego zwiększeniem po stronie dochodów i wydatków o kwotę 1925 339,42 zł.
Wyjaśniła, że najistotniejsze zmiany to m.in. :
- wprowadzenie projektu ,,Cyberbezpieczny Samorząd?, który będzie realizowany na
przełomie lat 2024- 2025,
- wprowadzenie części oświatowej subwencji ogólnej na sfinansowanie wzrostu
odpisu na Zakładowy Fundusz Świadczeń Socjalnych,
- zabezpieczenie środków na wldad własny do ,,Rozświetlonej Polski"
-na roboty dodatkowe - droga Kawle,
- przesunięcie środków na budowę drogi w Komierowie z 2023 roku na 2024 rok.
Wyjaśniła, że środki te są sfinansowane m.in. z rozliczenia projektu dotyczącego
modernizacji boiska Centrum Sportu i Rekreacji.

Projekt uchwały został przedstawiony na Komisji Budżetu i zaopiniowany pozytywnie.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabral głosu, Przewodniczący RM zamknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sępólno
Krajeńskie na 2024 rok została przyjęta następującyrni głosami:

15 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymalo się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 15 radnych.

Wykaz głosowania imiennego sta?nowi załącznik nr 13 do protokołu.

za -

Strona 13 z 28



Uchwała Nr LXVI/591/2024 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 27
marca 2024 r. zmieniająca uchwałę w sprawie ucbwalenia budżetu Gminy
Sępólno Krajeńskie na 2024 rok stanowi załącznik nr 14 do protokołu.

c) określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania
przedszkolnego w przedszkolach i oddziałach przedszko1nych w

szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Sępólno
Krajeńskie

Przewodniczący RM poinformowa?ł, że projekt uchwały radni otrzyrnali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pan Zbigniew Marek Tymecki Dyrektor Zespołu Obsługi Oświaty Sarnorządowej w
Sępólnie Krajeńskim wyjaśnił, że uchwala dotyczy zmiany wysokości opłaty
przedszkolnej za korzystanie z opieki przez dzieci w wieku od 3 do 5 lat, powyżej 5
godzin dziennie. Od l września opłata ta wzrośnie zgodnie ze wskaźnikiem
określonyrn przez Ministra Edukacji i Nauki do wysokości 1,44 zł, doldadnie w
wysokości takiej jak wskazano wskaźnikiem waloryzacji w Obwieszczeniu Ministra
Edukacji Narodowej.

Uchwała uzyska?ła pozytywną opinię Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia RM
w Sępólnie Krajeńskim.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zarnknąl dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwała w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania
przedszkolnego w przedszkolach i oddziałach przedszkolnych w szkołach
podstawowych prowadzonych przez Gminę Sępólno Krajeńskie zosta?ła przy5ęta
następującyrni głosarni:

15 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 15 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 15 do protokołu.

za -

Uchwała Nr LXVI/592/2024 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 27
marca 2024 r. w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z
wychowania przedszko1nego w przedszkolach i oddziałach przedszkolnych w
szkołach podstawowych p'rowadzonych przez Gminę Sępólno Krajeńskie
stanowi załącznik nr 16 do protokołu.

d) ustalenia zasad udzielania, trybu postępowania i sposobu rozliczania
dotacji celowych dla spółek wodnych

Przewodniczący RM poinformowal, że projekt uchwaly radni otrzyrnali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pan Jarosław Dera Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa
przedstawił projekt uchwały.
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Projekt uchwaly zostal zaopiniowmiy przez Urząd Ochrony Konkurencji i
Konsumentów w Warszawie oraz zostal zaopiniowany pozytywnie przez Komisję
Budżetu Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, źe nikt więcej nie zabral głosu, Przewodniczący RM zamknął dyskusję
oraz zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwala w sprawie ustalenia zasad udzielania, trybu postępowania i sposobu
rozliczania dotacji celowych dla spółek wodnych została przyjęta następującyrni
głosami:

15 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 15 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 17 do protokołu.

za -

Uchwała Nr LXVI/593/2024 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 27
marca 2024 r. w sprawie ustalenia zasad udzielania, trybu postępowania i
sposobu rozliczania dotacji celowych dla spółek wodnych stanowi załącznik nr
18 do protokołu.

e) przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Sępólno

Krajeńskie na rok 2024
Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwały radni otrzyrnali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pan Jarosław Dera Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa
przestawił projekt uchwały.

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki
Komunalnej oraz Porządku Publicznego, a także Komisję Rolnictwa, Leśnictwa i
Ochrony Środowiska Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

Projekt uchwały zostal skonsultowany z Powiatowym Lekarzem Weterynarii,
organizacjami społecznymi, Nadleśnictwami oraz Kołami Łowieckimi.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zamknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwała w sprawie przyjęcia Prograrnu opieki nad zwierzętarni bezdomnyrni oraz
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Sępólno Kraj eńskie na rok 2024
zostala przyjęta następującyrni głosami:

15 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 15 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 19 do protokołu.

za -

Uchwała Nr LXVI/594/2024 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 27
marca 2024r. w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami
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bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy
Sępólno Krajeńskie na rok 2024 stanowi załącznik nr 20 do protokołu.

f) sprzedaży nienichomości gruntowej położonej przy ul. Sadowej w
8ępólnie Krajeńskim

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pan Jarosław Dera Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa
przestawił projekt uchwaly.

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki
Komunalnej oraz Porządku Publicznego Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zamknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwała w sprawie sprzedaży nieruchomości gruntowej połoźonej przy ul. Sadowej w
Sępólnie Krajeńskim zostala przyjęta następującyrni głosami:

za - 15 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymalo się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 15 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 21 do protokołu.

Uchwała Nr LXVI/595/2024 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 27
marca 2024 r. w sprawie sprzedaży nieruchomości grnntowei położonej przy ul.
Sadowej w Sępólnie Krajeńskim stanowi załącznik nr 22 do protokołu.

g) wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego położonego przy ul.
Plac Wolności 5/7 w Sępólnie Krajeńskim

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwały radni otrzyrnali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pan Jarosław Dera Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa
przestawił projekt uchwały.

Projekt uchwały zostal pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki
Komunalnej oraz Porządku Publicznego Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, ze nikt nie zabral głosu, Przewodniczący RM zarnknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego położonego
przy ul. Plac Wolności 5/7 w Sępólnie Krajeńskim została przy5ęta następującyrni
głosarni:

za - 15 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych
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W chwili głosowania obecnych było 15 radnych.
Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 23 do protokołu.

Uchwała Nr LXVI/596/2024 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 27 '
marca 2024 r. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego
położonego przy ul. Plac Wolności5 / 7 w Sępólnie Krajeńskim stanowi załącznik
nr 24 do protokołu.

h) wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego położonego w
miejscowości Jazdrowo

Przewodniczący RM poinformowal, źe projekt uchwaly radni otrzyrnali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pan Jarosław Dera Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa
przestawił projekt uchwały.

Projekt uchwały zostal pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki
Komunalnej oraz Porządku Publicznego Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

Przewodniczący RM zaprosił do dyslcusji.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zamknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego położonego w
miejscowości Jazdrowo została przyjęta następującymi głosami:

za - 15 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 15 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 25 do protokołu.

Uchwała Nr LXVI/597/2024 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 27
marca 2024r. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego
położonego w miejscowości Jazdrowo stanowi załącznfk nr 26 do protokołu.

zamiany nieruchomości będącej własnością Gminy Sępólno Krajenskie
na nieruchomoś5 stanowiącą własnoś5 prywatną, położoną w

miejscowości Wałdówko,

i)

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwaly radni otrzyrnali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pan Jarosław Dera Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa
przestawił projekt uchwały.

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki
Komunalnej oraz Porządku Publicznego Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.
Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zamkna3 dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwaly i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.
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Uchwala w sprawie zarniany nieruchomości będącej własnością Gminy Sępólno
Krajeńskie na nieruchomość stanowiącą własność prywatną, położoną w
miejscowości Wałdówko zostala przyjęta następując3mii głosami:

za - 15 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 15 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załąrznik nr 27 do protokołu.

Uchwała Nr LXVI/598/2024 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 27
marca 2024 r. w sprawie zamiany nieruchomości będącej własnością Gminy
Sępólno Krajeńskie na nieruchomość stanowiącą własność prywatną, położoną
w miejscowości Wałdówko stanowi załącznik nr 28 do protokołu.

j) zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych

Przewodniczący RM poinformowal, źe projekt uchwały radni otrzyrnali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pan Jarosław Dera Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa
przestawił projekt uchwały.

Projekt uchwaly został zaopiniowany po?ie przez Komisję Rolnictwa, Leśnictwa
i Ochrony Środowiska Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeński, Komisję Gospodarki
Komunalnej oraz Porządku Publicznego Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim oraz
Zarząd Powiatu w Sępólnie Krajeńskim.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zarnknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwała w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych została przyjęta
następującyrni głosami:

za - 15 radnych, przeciw - O radnych, wstrzyrna?ło się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 15 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 29 do protokołu.

Uchwała Nr LXVI/599/2024 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 27
marca 2024r. w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych stanowi
załącznik nr 30 do protokołu.

k) określenia wykazu kąpielisk na terenie gminy Sępólno Krajeńskie oraz
określenia sezonu kąpielowego w roku 2024

Przewodniczący RM poinformowal, że projekt uchwały radni otrzyrnali wraz z
zawiadomieniem o sesji.
Pani Anna Sotkiewicz-Tumanik Kierownik Referatu Inwestycji i Rozwoju
Gospodarczego przestawiła projekt uchwaly.
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Projekt uchwaly został przedstawiony na posiedzeniu Komisji Gospodarki
Komunalnej oraz Porządku Publicznego Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim i zostal
zaopiniowany po?ie.

Przewodniczący RM zaprosił do dyslmsji.

Wobec tego, że nild nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zarnknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwaly i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwała w sprawie określenia wykazu kąpielisk na terenie grniny Sępólno Krajeńskie
oraz określenia sezonu kąpielowego w roku 2024 została przyjęta następującyrni
głosami:

15 radnych, przeciw - O radnych, wstrzyrnało się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 15 radnych.

Wykaz głosowania irniennego stanowi załącznik nr 31 do protokołu.

Uchwała Nr LXVI/600/2024 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 27
marca 2024 r. w sprawie określenia 'wykazu kąpielisk na terenie gminy Sępólno
Krajeńskie oraz określenia sezonu kąpielowego w roku 2024 stanowi załącznik
nr 32 do protokohu.

l) przeprowadzenia procedury odwołania SoRysa Sołectwa Zalesie

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwa?ły radni otrzymali
zawiadomieniem o sesji.

Wojtania Sekretarz Gminy Sępólno Krajeńskie przestawił projekt

za -

WTaZ Z

Pan Dariusz
uchwały.

Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji Statutowej i Pomocy Społecznej
Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskirn.

Przewodniczący R?M zaprosił do dyslmsji.

Głos zabral Sołtys Sołectwa Zalesie, któ:ty zapytał, jaka była argumentacja o
odwołanie sołtysa. Wskazal, że nie był obecny na Komisji Rolnej, gdzie temat mógł
być poruszany, dlatego chciałby się dowiedzieć teraz oraz ile os«5b to podpisało.

Sekretarz Gminy wyjaśnił, że projekt uchwaly zostal omówiony na Komisji Statutowej
i Pomocy Społecznej Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskirn. Wyjaśnil że mieszkaricy
miejscowości Zalesie zwrócili się do Pana Burrnistrza z prośbą o zorganizowanie
zebrania wiejskiego, którego celem będzie odwołanie sołtysa miejscowości Zalesie,
podpisało 34 mieszkar'iców sołectwa. Argumentacja przedstawiona jest taka, źe Pan
Sołtys nie liczy się z głosem mieszkańców oraz cyt.? w sposób wulgarny odzywa się
do mieszkańców podczas zebra?ń sołeckich, nie pozwTh:? na składanie jakichkolwiek
wniosków, które są niezgodne z jego światopoglądem i na terenie wsi nie ma
pracownika, który miałby wykonywać prace społecznie-użyteczne, świetlica jest
dłuzszy czas zamla'iięta, chodniki wiejskie oraz tereny zielone są zaniedbane, dzieci
nie mają miejsca do spędzania wolnego czasu po zajęciach lekcyjnych w czasie ferii
zimowych i wakacji, preferowana jest tylko jedna grupa społeczna. Nadmienić nalezy,
że w Zalesiu mieszkają również rodziny, niebędące gospodarzami rolnyrni".
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Sołtys Zalesia stwierdził, że głównym problemem było to, że dziewczyna nag,ywała
TikToki i to było złe, bo ona grala na naszych garnkach. Dodał, że najpierw M
K kazała jej umyć te garnki i później sobie na tych garnkach pobrzdąxa«a,
nagrala i puściła sobie TikToka, to był caly feler. Głównie 2-3 ródziny takie były co
się pod tym podpisały. Tylko oni nie wiedzą, że to jest też: jawne.

Przewodniczący RM wy'aśnił, że będzie zebranie i wątpliwości będą te sprawy
wyjaśnione na zebraniu.

Pan Sołtys stwierdził, że chciałby aby wszyscy o tyrn wiedzieli.

Wobec tego, że nikt więcej nie zabra?ł głosu, Przewodniczący RM zamknął dyslcusję
oraz zarządził głosowa?nie nad pro5ektem uchwaly i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwała w sprawie przeprowadzenia procedury odwołania Sołtysa Sołectwa Zalesie
zostala przy'ęta następującymi głosami:

za - 11 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymalo się - 4 radnych
W chwili głosowania obecnych było 15 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącziiik nr 33 do protokołu.

Uchwała Nr LXVI/601/2024 Rady Miejskiej w 8ępólnie Krajeńskim z dnia 27
marca 2024 r. w sprawie przep'rowadzenia procedury odwołania Sołtysa
Sołectwa Zalesie stanowi załącznik nr 34 do protokołu.

ł) pozostawienia bez rozpoznania skargi

Przewodniczący RM poinformowa?ł, że projekt uchwaly radni otrzyrnali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Radny RM Zdzisław Grzeca Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady
Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim odczyt?al projekt uchwa?ły.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zarnkna3 dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwaly i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwała w sprawie pozostawienia bez rozpoznania skargi została przyjęta
następującymi głosarni:

za - 15 radnych, przeciw - O radnych, wstrzyma?ło się - O radnych
W chw'li głosowania obecnych było 15 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 35 do protokołu.

Uchwała Nr LXVI/602/2024 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 27
marca 2024 r. w sprawie pozostawienia bez rozpoznania skargi stanowi
załącznik nr 36 do protokołu.

m) pozostawienia bez rozpoznania anonimowej skargi
Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.
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Radny RM Zdzisław Grzeca Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady
Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim odczyt?ał projekt uchwały.

Przewodniczący RM zsaprosił do dyslcusji.

Wobec tego, że nikt nie zabral głosu, Przewodniczący RM zarnla'iął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwala w sprawie pozostawienia bez rozpoznania anonimowej skargi została
przyjęta następującyrni głosarni:

za - 13 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.

Wykaz głosowm'iia imiennego stanowi załącznik nr 37 do protokołu.

Uchwała Nr LXVI/603/2024 Rady Miejskiej w Sępólnie Kraie6skim z dnia 27
marca 2024 r. w sprawie pozostawienia bez rozpoznania anonimowej skargi
stanowi załącznik nr 38 do protokołu.

n) pozostawienia bez rozpoznania anonimowej skargi

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwały radni otrzyrnali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Radny RM Zdzisław Grzeca Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady
Miejskiej w Sępólnie Krajeńskirn odczytał projekt uchwały.

Przewodniczący RM zaprosił do dyslmsji.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zamknąl dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwała w sprawie pozostawienia bez rozpoznania anonimowej skargi została
przyjęta następującyrni głosarni:

za - 13 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymalo się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 39 do protokołu.

Uchwała Nr LXVI/604/2024 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 27
marca 2024 r. w sprawie pozostawienia bez rozpoznania anonimowej skargi
stanowi załącznik nr 40 do protokołu.

Przewodniczący RM zarnknął ten punkt i przeszedł do kolejnego.

Ad. 9. Podjęcie apelu w sprawie podjęcia działań ze strony Państwa Polskiego
mających na celu wsparcie rolników w związku z masowym napl?em zboża i

produktów rolno-spożywczych z Ukrainy oraz rygorem Zielonego Ładu.

apel radni otrzyrnali wraz zPrzewodniczący RM poinformował, że w/wym.
zawiadomieniem o sesji.
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Pan Jarosław Dera Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa
przedstawił projekt apelu.

Treść apelu zost.4a wypracowana podczas posiedzenia Kómisji Rolnictwa, Leśnictwa
i Ochrony Środowiska Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z udzialem
przedstawicieli organizacji społecznych działających na terenie Gminy Sępólno
Krajeńskie tj.: Gminnego Związku Rolników, Kółek i Organizacji Rolniczych, Izby
Rolniczej oraz Komitetu Protestacyjnego Rolników z terenu Gminy Sępólno
Krajeńskie.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zarnknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem apelu i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Apel w sprawie podjęcia działaji ze strony Państwa Polskiego mających na celu
wspa?rcie rolników w związku z masowym napływem zboża i produktów rolno-
spo?czych z Ukrainy oraz rygorem Zielonego Ładu został przyjęty następującyrni
głosarni:

za- 14 radnych, przeciw - O radnych, wstrzyrnalo się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 41 do protokołu.

Apel Nr LXVI/ 1/2024 Rady Miejskiej w 8ępólnie Krajeńskim z dnia 27 marca
2024 r. w sprawie podjęcia działań ze strony Państwa Polskiego mających na
celu wsparcie rolników w związku z masowym nap?em zboża i produktów
rolno-spożywczych z Ukrainy oraz rygorem Zielonego Ładu stanowi załącznik nr
42 do protokołu.

Przewodniczący RM zamknął ten punkt i przeszedł do kolejnego.

Ad. 10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania oraz informacje
Przewodniczącego Rady o udzielonych odpowiedziacb w formie pisemnej na

interpelacje i zapytania zgłoszone na poprzedniej sesji.

Przewodniczący RM otworzył ten punkt porządku obrad i poinformował, że otrzymał
do wiadomości odpowiedz na zapytanie radnego RM Roberta Siega w sprawie
złożonego wniosku dotyczącego budowy ścieżki pieszo-rowerowej wzdłuż drogi
wojewódzkiej DW 241 w miejscowości Zboże. Zainteresowany radny oraz pozostali
radni odpowiedź otrzyrnali oraz zosta?ła ona zarnieszczona na stronie internetowej
Gminy Sępólno Krajeńskie, na stronie BIP i na tablicy ogłoszeń UM.

Kserokopia pisma stanowi załącznik nr 43 do protokołu.

Jednocześnie poinformował, ze na poprzedniej sesji RM w punkcie ,,Sldadanie
interpelacji i zapytań przez radnych" Pani radna RM Mariola Turek odczytala pismo
w imieniu Klubu Radnych Radni-Mieszkajicom w sprawie podjęcia apelu lub uchwaly
popierającej strajk rolników. Opierając się na przepisach uznałem, źe jest to wniosek,
o czym poinformowa?łem Panią radną i dzisiaj na sesji Rada Miejska podjęła apel w
sprawie podjęcia działaji ze strony Państwa Polskiego mających na celu wspieranie
rolników w związku z masowym napływem zboża i produktów rolno-spo,?czych z
Ukrainy oraz rygorem Zielonego Ładu.
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Następnie zarnknął ten punkt porządku obrad i przeszedł do kolejnego.

Ad. 11. Odpowiedzi na wolne wnioski.

Przewodniczący RM otworzył kolejny punkt porządk'i?i obrad.

Pan Marek Zieńko Zastępca Burmistrza Sępólna Krajeńskiego udzielił odpowiedzi na
złożone wnioski oraz wyznaczył pracowników do udzielenia odpowiedzi na niektóre
wnioski złoźone na sesji.

Zastępca Burmistrza odniósł się do wniosku złożonego przez wiceprzewodniczącą RM
Annę Miczko-Gierakowską w sprawie miejsca parkingowego na ulicy Jeziornej dla
osób niepełnosprawnych. Wyjaśnil że gmina wystąpiła z pismem do firmy
obsługującej parkingi, w któryrn wskazano najdogodniejsze miejsce naprzeciwko
przychodni na ul. Jeziornej, lecz do dnia dzisiejszego odpowiedź nie wpł3męła. Dodał,
że gmina chce wystąpić do właścicieli Przychodni ,,Doktór?, bo przy wjeżdzie do
Przychodni jest wyznaczone miejsce do parkowania samochodów i tarn sarnochód
parkuje cały dzień, z propozycją aby to miejsce zarnienić na miejsce pomalowane na
niebiesko dla osób niepełnosprawnych. Jeżeli firma się zgodzi to będzie moźna
wyznaczyć trzecie miejsce. Natomiast teraz najprostszyrn rozwiązaniem i
najdogodniejszym dla pacjenta to wyznaczenie miejsca dla niepełnosprawnych we
wjeździe, gdzie jest wyznaczone.

Głos zabra?ła wiceprzewodnicząca RM Anna Miczko-Gierakowska, która wyjaśniła że
rozmawiała o tych miejscach i dostała odpowiedź, źe te miejsca są prywatnego
właściciela i nie pozwoli na to. Dodała, że budynek jak i teren należą do prywatnego
właściciela, tego w któ.tym jest Przychodnia ,,Doktór", dlatego cieszą się, że będą
wyznaczone nowe miejsca zgodnie z pismem.

Pan Jarosław Dera Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa
przedstawił na zdjęciu miejsce, o któryrn wspominał Pan Zastępca Burmistrza. Dodał,
że jest ono oznaczone: miejsce parkingowe dla osób niepełnosprawnych oraz znak P
dla personelu i pacjentów przychodni, teren prywatny. W związku z tym grnina musi
porozumieć się z właścicielem i firmą ,,Doktór", czy jest to rozwiązanie tej sprawy, czy
nale$ coś jeszcze zrobić.

Głos ponownie zabrała wiceprzewodnicząca RM Anna Miczko-Gierakowska, która
stwierdziła, że w poniedzialek rozmawiala i usłysza?ła, że nale$ rozmawiać z
właścicielem, który na dzisiaj nie wyraża zgody.

Następnie Pan Marek Zieńko udzielił odpowiedzi na wniosek zgłoszony przez radnego
RM Artura Juhnke oraz Zdzisława Grzecę w sprawie budowy zjazdu dla rowerów z
ronda ks. Grudzińskiego na Plac Przyjaźni, czyli na planowane miasteczko rowerowe.
Wyjaśnil że zostało to ujęte w projekcie rewitalizacji czyli budowy miasteczka.
Ponadto przy okazji schody za mostem będą doprowadzone do takiego stanu, żeby
współgraly razem z Placem Przyjaźni.

Pan Marek Zieńko odpowiedział na wniosek zgłoszony przez radną RM Barbarę
Szlezer dotyczący wycięcia trzcin przy tęiiach, aby odsłonić jezioro. Nadmienił, że
nad tyrn wnioskiem nale$ się zastanowić. Wyjaśnii źe tężnie są osłonięte z jednej
strony nasypem drogowyrn drogi krajowej, więc są w zaniżeniu, a z drugiej strony
osłonięte są trzcinami co stwarza mikroklimat, więc nad tym trzeba się zastanowić co
będzie lepsze dla tego miejsca, aby po wycięciu za mocno nie wiało.
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Ponadto Zastępca Burmistrza odniósł się także do zapytania w sprawie wycięcia
pochylonych drzew na ulicy Jeziornej. Wyjaśnil ze w momencie kiedy nieruchomość
ta po przejściach o odzyskanie przez gminy $dowskie przeszła już własnościowo na
Skarb Państwa, to ten wniosek został przekazany do Starostwa Powiatowego, jako
właścicieli i zarządcy majątku Skarbu Państwa. Jeżeli nic w tyrn temacie nie zostało
zrobione, to gmina ponowi ten wniosek.

W dalszej kolejności Zastępca Burmistrza Sępólna Krajeńskiego odniósł się do
wniosku zgłoszonego przez radnego RM Leszka Kąkola w sprawie wyglądu trawników
na Placu Wolności oraz wokół Placu. Wyjaśnił, źe tarn gdzie są trawniki po byłyrn
dentyście jest to teren prywatny, natomiast o gminne trawniki się dba, są one
nawożone i podlewane. W miejsca wydeptanych przejść będzie posadzona roślinność
krzewiasta lub kwiaty. Nie będą te miejsca grodzone aby nie vvydarzył się wypadek.

Następnie Pani Skarbnik Anna Buchwald udzieliła wyjaśnień do pytania zgłoszonego
przez radnego RM Zdzisława Szwarca w sprawie sldadanych przez rolników wniosków
o umorzenie podatku. Wskazała, że tak jak przekazała podczas spotkania z rolnikarni,
z mocy prawa nie ma możliwości umorzyć wszystkim pierwszej raty. Dodała, że
rolnicy sldadali wnioski i będą one rozpatrywane indywidualnie. Na ten moment jest
złożonych ponad 80 wniosków, gdzie rolnicy na bieżąco je uzupełniają m.in. o
informacje dotyczące pomocy publicznej, pomocy de minimis w rolnictwie. W ramach
przepisów prawa będą one rozpatrywane.

Pan Jarosław Dera Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa odniósł
się do zapytań zgłoszonych przez radnego RM Antoniego Dolnego. Wskazał, że w
pierwszej kwestii, żeby się Sołtys zobowiązał, to Sołtys zostal wybrany w wyborach i
ma do pomocy Radę Sołecką i trzeba się bezpośrednio tam dowiadywać jakie mają
zarniary i jakie mają wizje co do prac na terenie swojego sołectwa.

Następnie Pan Dera odniósł się do kwestii odwodnienia drogi. Wyjaśnil że droga ta
była już raz zgłaszana do Polskiego Ładu i zostało to rozpatrzone negatywnie. Dodał,
że drogowcy w porozumieniu i na prośbę gminy z gminnego materiału wykonali
trójnik, który w razie, gdyby grnina otrzyrnala pozytywną opinię moze się włączyć z
odwodnieniem tej drogi w instalację deszczową. Ponadto wyjaśnił, źe na komisji, na
którą powoływał się Pan radny, prosił aby w końcu zdefiniować, czy to ma być
odwodnienie czworaków, czy odwodnienie drogi. Dodał, że są to dwie różne sprawy,
ponieważ odwodnienie drogi pójdzie na głębokości 80 - 120 centyrnetrów, a
odwodnienie czworaków, które są podłączone pod jakąś instalację melioracyjną nie
wychodzi się z poziomarni i to dotyczy całkiem innych spraw. Dodatkowo wyjaśnił,
że czworaki są posadowione jako budynki wielorodzinne i są wszystkie wykupione i
dzialki są własnością osób prywatnych i to również nie wchodzi w kwestie gminne.
Niemniej jednak, jeżeli będą odpowiednie projekty, prograrny to gmina na pewno
będzie zgłaszała tą drogę do wykonania, łącznie z odwodnieniem.

W następnej kolejności Kierownik Referatu GKR wskazal, że jeźeli chodzi o tereny
Sołectwa Włościbórz, a w szczególności tereny Włościbórka, to grnina ma na uwadze
naprawę tych dróg, tym bardziej, że teraz nowi właściciele kupują dzialki, odnawiane
są granice i trzeba będzie przesuwać przebieg drogi. Dodal, że na skrzyżowaniu trzeba
będzie wykonać albo zamianę gruntów, albo wylmp gruntów. Podkreślił, że mając na
uwadze obecny stan jaki panuje na drogach i w terenie (woda, breja), gdy tylko
obeschnie, gmina przystąpi do remontu dróg, który nastąpi w porozumieniu z
sołtysami, ponieważ grnina nie będzie sama wybierała, która droga ma być zrobiona.
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Głos zabrał radny RM Antoni Dolny, którs7 stwierdził, że jest to mydlenie co
przedstawił Pan Dera, ponieważ jeżdzi codziennie tą drogą i czy ona jest do
funkcjonowania. Dodał, że są tam 4 osoby niepełnosprawne i często przyjeźdża
pogotowie. Zapytał, czy naprawdę tegó nie mo,ia zrobić? Nadmienił, że najlepszy
kolega Pana Dery, Sołtys Wlościborza jesienią wyrównał drogę, robiąc właśnie
niedobrą robotę, bo za to trzeba było kupić kruszywa. Tak jak zawsze mieszka?ńcy
łatali dziury i byłoby dobrze.

Następnie radny RM Antoni Dolny odniósł się do tematu Skarpy. Stwierdzil że temat
tym odwodnieniem jest już od kilku lat. Zapyta?ł, czy w tych warunkach

społeczeństwo ma naprawdę mieszkać i czy tak zamieszkują w Sępólnie na osiedlu?
Dodał, że teraz jest mowa, że jest to prywatne, ale czy właściciele nie płacą podatki?i
do gminy. Każda rodzina płaci podatek do grniny od nieruchomości i od gruntu.
Zapyta?ł do kogo nale0 udrożnienie i jak długo Pan Dera chce te bajki opowiadać
społeczeństwu? Nadmienił, że Pan Dera widzial jak 3 lata temu było to robione i co
było obiecane u burrnistrza w gabinecie. Przypomniał, że o ile sołectwo zakupi drugi
materiał, to będzie to dalej odwadniane, a material 5uż 3 lata le$. Zapytał dlaczego
nie jest to dalej robione. Wskazał, że było tyle pracy społecznej wykonanej przez swoją
osobę i koparkę i tylko za kopanie zapłacila grnina i jeszcze są jakieś problemy.
Następnie zapytał, czy naprawdę ma napisać skargę. Dodał, że jeżeli nie można się
dogadać na płaszczyiie, to burmistrz napisał skargę na niego na policję, a teraz sarn
napisze i może tą droga pójdą, bo żeby ścigać, bo jest przestępcą, który robił i pomagał
ludziom przy odwodnieni*i i taka jest zapłata za 8 lat solidnej pracy, bo tak mnie
ocenił Pan Burmistrz. Zapyt?ał, czy nie moźe mieć żalu. Następnie jeszcze raz poprosił,
aby przyjechać i zobaczyć, może powinien przyjechać Sanejid oraz opieka, a t?e
następne służby, żeby zobaczyć w jakich warunkach ludzie mieszkają, ponieważ 4
bloki są systematycznie zatapiane. Radny RM Dolny stwierdził, że jest to proste, bo
trzeba drogą lub przy blokach odprowadzić nitkę wodną, która zosta?ła zniszczona, a
Panu Derze dobrze wiadomo kto ją zniszczył. Zniszczył ten co zakładał nitkę wodną,
bo ją przekopali i zniszczyli ciągi drenarskie. Wskaza?ł, że w 2017 rolm przyszła
nawałnica i zamuliło cały drenaż, i część drenaży zosta?ła udroźniona, bo z bloku 16
zostało udroiione i nawet przy udrożnieniu świetlicy był Pan Łi . Częściowo
jest to zrobione, a częściowo to zostalo, a smn Pan Dera powiedział, że trójnik jest już
wmontowany, bo grnina miala opory, bo nie moia było do rowu WłąCzyć. Dodał, że
śmiano się, aż Pan z dróg zrezygnował, bo już nie mógł wytrzyrnać tak jak Ł
zrezygnował w gminie. Pan Dolny stwierdzil że nale0 w końcu powiedzieć prawdę w
oczy.

z

Pan Dera stwierdził, że nie wie do której kwestii ma się odnieść, bo została mu
przypisana rola spowiednika, a do takiej roli nie jest stworzony.

Radny RM Dolny stwierdził, że nie jest to w porządlcu, bo społeczeństwo cierpi.

Pan Jarosław Dera stwierdził, że radny RM Antoni Dolny jeżdzi drogą na Włościbórek
i widzi jak w tyrn momencie i 5ak od dwóch tygodni tarn wygląda. Zapytal, czy grnina
ma jeszcze raz puścić tam równiarkę i te pieniądze ta?k jak Pan radny mówił wpuścić
w błoto, czy poczekać a?ż to obeschnie. Zostanie zakończony cały cykl stawiania
słupków i będzie można zrobić w końcu ten odcinek. Następnie zapyta?ł jak Pan radny
zachował się na komisji jak był proponowany ten odcinek drogi do naprawy? Dodał,
że zainteresowani niech spojrzą do protokołu.

Radny RM Dolny powiedzia?ł, aby Pan Kierownik mózgu społeczeństwu nie prał.

Pan Dera powiedzia?ł, źe wystarczy, że Pan radny pierze.
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Radny RM Dolny stwierdził, że mówił i zawsze mówi prawdę oraz mówi w interesie
społecznym i zapytał co Pan Dera robi?

Przewodniczący RM stwierdzii że nie ma więce5 chętnych do zabrania głosu.
Poinformowal, ze został do uzupełnienia wniosek z poprzedniej sesji RM.

IFGerownik Referatu GKR nadmienil że wniosek w sprawie przesunięcia miejsc
parkingowych przy ulicy,Jeziornej tj. odsunięcie ich od sla'zyżowania od ulicy
Krzyżowej zosta?ł zrealizowany.

Następnie Przewodniczący RM zapytał, czy są pytania do udzielonych odpowiedzi?
Nikt nie zabrał głosu, więc zamknął ten punkt porządku obrad oraz ogłosił 30
minutową przerwę w obradach sesji.

Po przerwie Przewodniczący Rady Miejskiej wznowi obrad i przeszedł do kolejnego
punktu porządlm obrad.

Ad. 12. Podsumowanie VIII Kadencji Samorządu Terytorialnego Gminy
Sępólno Krajeńskie 2018-2024:

a} wystąpienie Przewodniczącego Rady Miejskiej

Przewodniczący RM poinformował, że podsumowanie kadencji radni otrzyrnali wraz z
zawiadomieniem o sesji. Przedstawl najważniejsze wydarzenia związane z VIII
kadencją Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńsl-cim. Na za?kończenie podziękowa?ł za 5,5
letnią współpracę z wiceprzewodniczącymi Rady Miejskiej, Przewodniczącymi Komisji
i pozostałyrni radnymi Rady Miejskiej. Podziękowa?nia skierował do Pana Burmistrza,
Zastępcy Burmistrza, Pani Ska??bnik Gminy, Pana Sekretarza Gminy, Kierowników
Referatów i wszystkich pracownikom Urzędu Miejskiego, Pani Radcy Prawnej Urzędu
Miejskiego, dyrektorów jednostek organizacyjnych, sołtysów i rad sołeckich,
przewodniczących Zarządów Osiedli Nr 1 i 2 oraz członków zarządów osiedli.
Podziękował przedstawicielom instytucji, którzy przyjęli zaproszenia do udzia?łu w
sesjach oraz mediom. Następnie jeszcze raz podziękował mieszkańcom Gminy
Sępólno Krajeńskie za zaufanie i cierpliwość oraz krytyczne i merytoryczne uwagi
przekazywane przez cal:y okres trwania VIII Kadencji. Radnym IX Kadencji ?czy'ł, aby
nie zaw'edli tych mieszkańców, od których otrzymają mandat zaufania.

Podsumowanie VIII Kadencji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim stanowi
załącznik nr 44 do protokołu.

Następnie Przewodniczący RM wspólnie z Wiceprzewodniczącymi Rady Miejskiej
podziękowa?ł Burmistrzowi Sępólna Krajeńskiego za współpracę przekazując
wiązankę kwiatów oraz parniątkowe zdjęcie ze wszystkimi radnyrni Rady Miejskiej
kadencji 2018-2024. Ponadto przekazał podziękowa?nia z bukietem kwiatów Pani
Mirenie Frosinie Kierownikowi Referatu Organizacyjnego, a ta?kże podziękował
pracownikom Referatu Organizacyjnego, z któryrni na co dzień współpracował.
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Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej przeszedł do kolejnego podpunktu
porządku obrad.

b) wystąpienie Burmistrza Sępólna Krajeńskiego

Burmistrz Sępólna Krajeńskiego stwierdził, że kończy się kadencja samorządu
terytorialnego i zawsze jest to wzruszający moment. W związku z tym podziękowal za
kolejne 5 lat dobrej współpracy na rzecz Gminy Sępólno Krajeńskie i jej mieszkańców.

Nadmienił, że tradycyjnie Gmina Sępólno Krajeńskie na koniec kadencji przygotowuje
podsumowanie z dzialalności. Pierwsze podsumowanie kadencji w 2002 roku
obejmowało 20 stron. Dzisiejsze podsumowanie radni otrzymali w formie
elektronicznej, ponieważ liczy ponad 380 stron podsumowania kadencji sarnorządu
terytorialnego. W podsumowaniu tym, chodzi aby uświadomić sobie ile dobrego
wydarzyło się w naszej gminie i ważne jest to, że kadencję tą udało się przeprowadzić
w trudnych czasach, jak pandemia covid, wybuch wojny na Ukrainie oraz
przedłużenie kadencji w samorządzie. Niestety są to rzeczy niezależne od naszych
działań i decyzji, dlatego warto zwrócić uwagę, na to, czym ta kadencja się zapisze w
pamięci naszych mieszkańców i co zależalo od Rady, od tych którzy podejmowali
decyzje w celu dalszego rozwoju naszej gminy. Następnie Burmistrz Sępólna
Krajeńskiego wyjaśnił, że z danych otrzyrnanych wynika, że podczas tej kadencji
Gmina Sępólno Krajeńskie wydatkowala 130 milionów złotych na zadania majątkowe
i jest to dużo więcej niż tegoroczny budżet grniny, a 80 milionów zł z tej kwoty zostało
pozyskane przez Gminę Sępólno Krajeńskie ze źródeł zewnętrznych. Pozwoliło to na
zrealizowanie wielu oczekiwa'nych zadań przez naszych mieszkańców i jest to
napisane w tym podsumowaniu. Ponadto Burmistrz zwrócił uwagę na szczególne
zadania, które będą cechą charakterystyczną tej kończącej się kadencji. Bo oprócz
tego, źe nastąpił dalszy rozwój infrastruktury komunalnej, której nie widać, bo mowa
o sieci kanalizacyjnej i wodociągowej, czy drogi i chodniki, które widać, ale które
zostają przyjęte jako coś naturalnego. Natomiast waźn3mi w tej kadencji do
zapamiętania będzie to, źe wreszcie po latach udało się zrewitalizować centrum
naszego miasta również z obszarem wokół kościoła. Również cechą charakterystyczną
tej mijającej kadencji będzie to, że Rada Miejska dokonała wybudowania trzeciego
przedszkola, tak potrzebnego w gminie, bo wiadomo wszystkim jakie były problemy z
zapewnieniem miejsca naszym mieszkajicom w przedszkolach. Kolejną cechą
charakterystyczną będzie długo oczekiwany skatepark dla dzieci i rnłodzie,0, coś co
przyniesie wiele radości osobom korzystającym oraz wiele innych spraw. Zosta?
tradycyjnie przygotowany także krótki materiał filmowy, który pokazuje w
telegraficznym skrócie najwaiiejsze wydarzenia jakie są związane z 5 letnią
kadencją. Podkreślil że dzięki decyzjom radnych i dzialalności Rady Miejskiej udało
się zapewnić dobre warunki $cia i rozwoju w naszej grninie, zarówno w sferze
materialnej, czyli tej związanej z róiego rodzaju potrzebarni inwestycyjnyrni, ale też
i dzialalnością kulturalną, sportową, turystyczną, czyli tym wszystkim co
potrzebujemy na co dzień do dobrego ,?cia.

Następnie Burmistrz Sępólna Krajeńskiego zaprosił do obejrzenia krótkiego materiału
filmowego. Nagranie stanowi załącznik nr 9 do protokołu.

Podsumowanie VIII Kadencji Sarnorządu Terytorialnego Gminy Sępólno Krajeńskie
2018-2024 stanowi załącznik nr 45 do protokołu.
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Następnie Burmistrz Sępólna Krajeńskiego dodał, że sprawa która została pokazana
na końcu tego filmu zostanie również zapamiętana jako cecha charakterystyczna
kończącej się kadencji. Wskazał, że przypomina sobie, że na początku tej kadencji jak
przeprowadzano wywiad to najważniej szą sprawą dla mieszka?ńców, jaką poruszali na
ka?żdym zebraniu, była budowa obwodnicy Sępólna Krajeńskiego. Oprócz wielu
innych spraw wskazywali, że ta jest najpilniejsza i najpotrzebniejsza dla Sępólna
Krajeńskiego i dlatego wszyscy możemy się cieszyć, że inwestycja będzie zrealizowana.
Poinformował, że właśnie wrócił ze spotkania z Panem Wojewodą, który zapewnil źe
nic nie zagraża realizacji tej inwestycji i wszystkie sprawy idą w dobryrn kierunku i
po podpisaniu umowy z wykonawcą według harmonograrnu wynika, że w 2028 roku
powinniśmy obwodnicą przejechać. Na zakończenie stwierdził, źe 5 lat działalności
powinniśmy być dumni i dać satysfakcję, źe wiele spraw dla naszych mieszka?ńców
udało się zrealizować a jeszcze najlepsze przed nami.

Następnie Burmistrz Sępólna Krajeńskiego wraz Zastępcą Burmistrza oraz
Wiceprzewodniczącymi Rady Miejskiej zło$ł podziękowania za 5 lat wspólnej pracy
na rzecz grniny Panu Franciszkowi Lesinskiemu Przewodniczącemu Rady Miejskiej
oraz przekazał wiązankę kwiatów wraz z upominkiem w postaci filiżanki kawowej z
motywem krajeńskim i zdjęciem wszystkich radnych RM mijającej kadencji. W
dalszej kolejności Burmist?rz Sępólna Krajeńskiego wraz z Przewodniczącyrn Rady
Miejskiej zło,?li wszystkim radnyrn Rady Miejskiej podziękowania przekazując
w/wym. upominek promujący naszą gminę oraz zdjęcie.

Na zakończenie Burmistrz Sępólna Krajeńskiego raz jeszcze podziękowal za
współpracę dla dobra naszych mieszkańców. Dodał, że mimo toczących się dyskusji
i sporów decyzje które zapadały i zosta?ły zrealizowane mogą dawać radnym ogromną
satysfakcję.

Przewodniczący RM równieź podziękował za współpracę i rozmowy, które wskazały
drogę jak prowadzić Radę Miejską. Na zbliżające się Święta ?czył wszystkim zdrowia,
radości, miłości oraz mokrego dyngusa.

Burmistrz Sępólna Krajeńskiego również przyłączył się do $czeń z okazji zbliżających
się Świąt Wielkanocnych. Ponadto podziękował za złożone $czenia oraz ?czył
wszystkim zdrowych, spokojnych i radosnych Świąt Wielkanocnych.

Przewodniczący RM zamknął ten punkt porządku obrad i przeszedł do kolejnego.

Ad. 13. Zakończenie sesji

O godz. 14:40 związku z wyczerpaniem porządku obrad Pan Franciszek Lesinski
Przewodniczący Rady Miejskiej podziękował wszystkim za udział w sesji. Zamknąl
sesję Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim wypowiadając słowa ,,Zamykam LXVI
sesję Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim".

Na tym protokół zakończono.

Sępólno Krajeńskie, dnia 15 kwietnia 2024 roku.
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